
Title (en)
Device for winding and unwinding a web.

Title (de)
Vorrichtung zum Auf- und Abwickeln einer Materialbahn.

Title (fr)
Dispositif pour enrouler et dérouler une bande.

Publication
EP 0289776 A1 19881109 (DE)

Application
EP 88104939 A 19880326

Priority
DE 3714329 A 19870429

Abstract (en)
The device comprises two stands (1, 2), which are arranged at a distance from each other and in each of which there is rotatably mounted a
horizontal clamping head (7) which can be inserted into a winding core (9), and a means (15 - 17) for supporting the roll (8) on the lower side during
the winding or unwinding, which can be moved together with the roll (8). <??>In a preferred embodiment, the supporting means comprises an
endless band (17) mounted in a free-running manner in a vertically adjustable frame (15). <??>This device allows heavy rolls (8) to be wound or
unwound without crinkles or cracks appearing. <IMAGE>

Abstract (de)
Eine Vorrichtung zum Auf- oder Abwickeln einer Materialbahn mit zwei im Abstand voneinander angeordenten Ständern (1,2), in denen jeweils ein
horizontaler, in eine Wickelhülse (9) einfahrbarer Spannkopf (7) drehbar gelagert ist, weist eine Einrichtung (15-17) zum Unterstützen der Rolle (8)
während des Auf- oder Abwickelns an der Unterseite auf, die mit der Rolle (8) bewegbar ist. Bei einer bevorzugten Ausführungsform besteht die
Unterstützungseinrichtung aus einem in einem höhenverstellbaren Gestell (15) freilaufend gelagerten endlosen Band (17). Mit dieser Vorrichtung
lassen sich schwere Rollen (8) auf- oder abwickeln, ohne daß Kreppfalten oder Risse auftreten.
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